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                                                    STUDIUL 12
                                             „ Sa iubesti mila...”  

             In aceasta saptamana vom vorbi despre modul de viata al persoanelor care asteapta sa intre 
in Imparatia lui Dumnezeu si eu cred ca toti crestinii avem acest tel. Ai grija sa nu crezi ca pentru a 
intra in Imparatia cerurilor trebuie sa faci anumite lucruri. Nu faptele te duc acolo, nici macar 
ajutorul dat saracilor si alte lucruri pe care le-ai putea face. Ceea ce studiem este o descriere a 
persoanelor transformate care reflecta caracterul lui Hristos. Adevarata noastra problema a inceput 
in Eden cand Adam si Eva s-au despartit de Hristos, din acel moment caracterul Tatalui a inceput sa 
se stearga putin cate putin din om. Azi, in timp ce Dumnezeu este dragoste, mila, dreptate, blandete,
etc... , noi suntem tocmai opusul si de aceea avem probleme. Sti care este drama crestinului? Intr-o 
zi stam fata in fata cu Cuvantul lui Dumnezeu care ne spune ca un crestin trebuie sa faca anumite 
lucruri si incercam sa traim asa cum spune Dumnezeu, dar daca nu suntem transformati, in fond 
vom continua sa fim rai si egoisti, si asa va fi dificil sa traim viata pe care am studiat-o in acest 
trimestru.  Trebuie sa meditam la cuvintele din Matei 6:25,26   De aceea va spun: nu va ingrijorati de viata 
voastra, gandindu-va ce veti manca sau ce veti bea; nici de trupul vostru, gandindu-va cu ce va veti imbraca. Oare nu 
este viata mai mult decat hrana, si trupul mai mult decat imbracamintea? Uitati-va la pasarile cerului: ele nici nu 
seamana, nici nu secera si nici nu strang nimic in granare; si totusi Tatal vostru cel ceresc le hraneste. Oare nu sunteti 
voi cu mult mai de pret decat ele? Aici Domnul Isus ne descrie cum trebuie sa traiasca un crestin si ce fel 
de atitudine trebuie sa aiba cel care intr-o zi va intra in Imparatia lui Dumnezeu. Domnul Isus ii 
compara cu pasarile care traiesc fara griji pentru ca ele stiu ca vor gasi mancare. Eu te intreb acum: 
este posibil sa traim o viata de felul acesta? Daca am reflecta caracterul lui Isus ar fi posibil. Fiind 
oameni intr-un proces de crestere si traind inca in acest corp cu natura pacatoasa, anxietatea si 
teama pentru viitor sunt ceva natural. Aceste sentimente sunt roadele a ceea ce pacatul a facut in noi
deoarece inainte de caderea in pacat nu exista frica. Cand Adam si Eva au pacatuit s-au ascuns 
deoarece le era frica. Astazi frica si ingrijorarea sunt lucruri normale pentru oameni si, intr-un fel, 
facem bine sa ne ingrijoram. Inainte ca noi sa fim stricati de pacat nu exista acest tip de ingrijorare. 
Astazi multi oameni, in stradania lor de a-si asigura un viitor sunt nedrepti cu semenii lor. Repet: 
Dumnezeu nu spune ca pentru a intra in Imparatia Lui trebuie sa fi drept si bun si trebuie sa ajuti pe 
oameni, ci El descrie cum vor trai acei oameni al caror caracter a fost transformat de Isus. Daca tu 
cunosti Cuvantul lui Dumnezeu si nu ai fost transformat de Isus, daca eu cunosc Biblia si pot sa 
predic si sa invat, dar caracterul meu nu este asemanator cu acela al lui Isus, atunci nu am facut 
nimic. 
            Partea a doua. Aici vom vorbi despre cum noi, crestinii, putem sa facem diferenta intr-o 
lume plina de violenta, nedreptate si egoism. Nu vorbim despre ce partid politic trebuie sa intre in 
guvern, sau despre ce tip de guvern trebuie sa avem. Studiul din aceasta saptamana nu are nicio 
legatura cu politica. Aici vorbim despre omul care este transformat de Isus si care este intotdeauna 
disponibil sa ajute pe cei defavorizati in ciuda situatiei politice a tarii unde locuieste. Autorul 
lectiunii prezinta niste aptitudini ale unui crstini si mentioneaza in primul rand de mila. Mila nu 
depinde de circumstante. Aproapele meu care are nevoie de mila, nu are nume, nici culoare a pielii, 
nici nationalitate, ci este acel om care are nevoie de ajutorul meu. Stiu ca traim intr-o lume atat de 
violenta incat chiar cei care se opresc sa ajute pe cineva sunt de multe ori atacati. Chiar Domnul 
Isus spune ca in ultimele zile din pricina violentei dragostea se va raci, dar mila nu trebuie sa moara 
in inima unui crestin. Adu-ti aminte ca samariteanul a ajutat pe cel cazut fara sa-i pese ca era un 
iudeu. In urma cu ceva timp un cuplu, intorcandu-se de la o nunta, au vazut o femeie cu un copil in 



brate langa o masina lovita. S-au oprit s-o ajute pe femeie. Rezultatul a fost ca doi barbati au iesit 
din umbra si au omorat pe sotul femeii si pe ea au violat-o si au lasat-o crezand ca era moarta. 
Femeia nu a murit si a povestit cele intamplate. Aceste lucruri se inmultesc pe zi ce trece. Asta 
inseamna ca nu trebue sa mai ajutam pe oameni? Nu trebuie sa mai miscam un deget de frica sa nu 
ni se intample ceva rau?  Nu. Inseamna doar ca trebuie sa fim prudenti. Cea mai buna metoda ca sa 
schimbam lumea este sa educam pe oameni. Daca vrei sa schimbi pe un copil, educa-l! Educatia 
schimba pe oameni. Dar, daca vrei sa salvezi pe cineva, in afara de a-l ajuta sa invete, roaga-te 
pentru el, pentru ca intr-o zi sa accepte pe Isus ca mantuitor si sa inceapa sa traiasca ca un viitor 
cetatean al Imparatiei lui Dumnezeu. 
          Partea  a treia. Aici vom vorbi despre generozitate. Am mai spus ca problema omului este ca a
pierdut caracterul Tatalui ceresc. Daca nu s-ar fi despartit niciodata de Dumnezeu af fi fost 
asemanator cu El in caracter si cea mai mare calitate a lui Dumnezeu este dragostea. Dragostea este 
esenta fiintei Lui. Dumnezeu este dragoste si atat de mult a iubit lumea incat a dat... . Acest lucru 
insemna ca dragostea este generozitate, renuntare, daruire. Daca o persoana este transformata de 
Isus primul lucru care trebuie sa apara in viata lui este dragostea si acest lucru ne face sa dorim sa 
dam, sa fim generosi. Sa citim 1 Timotei 6:17-19  Indeamna pe bogatii veacului acestuia sa nu se ingamfe si 
sa nu-si puna nadejdea in niste bogatii nestatornice, ci in Dumnezeu, care ne da toate lucrurile din belsug, ca sa ne 
bucuram de ele. Indeamna-i sa faca bine, sa fie bogati in fapte bune, sa fie darnici, gata sa simta impreuna cu altii, asa 
ca sa-si stranga pentru vremea viitoare, drept comoara, o buna temelie, pentru ca sa apuce adevarata viata. De ce 
spune aceste lucruri? Pentru ca banii te fac mandru si crezi ca daca ai bani nu mai ai nevoie de 
nimeni si de nimic, si incepi sa abuzezi  si sa folosesti pe oameni.  In lumea aceasta azi poti avea 
bani si maine poti fi sarac, sau invers. Traim intr-o lume plina de contradictii si incertitudine. Vai de 
cel care se increde in lucruri trecatoare cum ar fi o bucata de pamant, o casa, o masina sau banii din 
banca. Spune ca Dumnezeu ne da toate lucrurile din belsug ca sa ne bucuram de ele dar ca sa le si 
folosim pentru a ajuta pe altii. Dumneze nu doreste sa fim bogati doar in bani ci si in fapte bune 
deoarece asa actioneaza un crestin care a fost transformat. 
          Partea a patra. Aici vom vedea ca un crestin trebuie sa fie un promotor al pacii. Pacea este un 
atribut al lui Dumnezeu. Pavel spune in Romani 15:33 Dumnezeul pacii sa fie cu voi cu toti!   De aceea 
creatiunea care este o imagine a gloriei divine doreste pacea. Pacea exista intre orice fiinta creata si 
Dumnezeu printr-o relatie zilnica. Dar omul s-a indepartat de Dumnezeu si ordinea divina s-a 
stricat. Lumea a cunoscut violenta si varsarea de sange care au inceput sa existe din momentul in 
care omul a pacatuit. Pacea si violenta nu pot locui impreuna. Dumnezeu nu poate exita intr-un loc 
unde este violenta pentru ca El este pace. Pacea este mult mai mult decat absenta razboiului, este 
plinatea vietii. Cand iudeii spuneau „ Shalom” , nu doreau doar sa nu existe razboi ci doreau o viata 
implinita cu un camin fericit, copii fericiti, cu mancare pe masa, fidelitate, etc... . Crestinul trebuie 
sa inteleaga ca pacea, mai mult decat un lucru omenesc, este un dar divin pentru toti acei care 
traiesc o viata de comuniune cu Hristos. Pacea include insa si ascultarea de planul lui Dumnezeu. 
Pacea este binecuvantarea lui Dumnezeu asupra poporului Sau. Numeri 6:26 spune:  Domnul sa-Si 
inalte fata peste tine si sa-ti dea pacea!    Aceasta pace genereaza o stare de bine, absenta fricii si o bucurie 
profunda. Pacea este ceva complet, nu doar absenta razboiului si faptul ca poti dormi linistit, pacea 
este sa reflecti caracterul lui Hristos. Cand tu mergi pe strada si oamenii te privesc vad in tine ceva 
deosebit. Cand esti in casa esti un om sau o femeie deosebita, la munca esti un angajat diferit si pe 
chipul  tau se vede pacea. Cel mai rau lucru care i  se poate intampla unui om este sa promoveze 
pacea iesind in strada cu pancarde care promoveaza pacea. 
           In ultima parte vom vorbi despre biserica care trebuie sa-si foloseasca vocea pentru  a 
denunta abuzul si a apara pacea. Sa citim Isaia 58:6-8  Iata postul placut Mie: dezleaga lanturile rautatii, 
deznoada legaturile robiei, da drumul celor asupriti si rupe orice fel de jug; imparte-ti painea cu cel flamand si adu in 
casa ta pe nenorocitii fara adapost; daca vezi pe un om gol, acopera-l, si nu intoarce spatele semenului tau. Atunci 
lumina ta va rasari ca zorile, si vindecarea ta va incolti repede; neprihanirea ta iti va merge inainte, si slava Domnului te
va insoti. Cand tu nu ai mila este ca si cand ai lega pe ceilalti oameni. Dumnezeu spune ca mai bine 
decat postul este sa desfaci legaturile rautatii. Ce descriere frumoasa a felului in care trebuie sa 
triasca un crestin! Ceea ce vreau sa scot in evidenta din acest ultim text este slava lui Dumnezeu pe 



care crestinii o vor reflecta in lume. In Apocalipsa 18:1 spune ca atunci cand se va pogori ingerul tot
pamantul va fi luminat de slava lui Dumnezeu. Ce este slava lui Dumnezeu? Caracterul Sau. Si cum
se va  umple pamantul de caracterul lui Hristos? Atunci cand fiecare crestin va reflecta caracterul lui
Dumnezeu tot pamantul va fi plin de slava Lui. Lumea nu va crede in doctrina pe care o invatam noi
daca nu vad in primul rand in viata noastra cum functioneaza acea Evanghelie frumoasa pe care o 
predicam.  De aceea azi mai mult ca niciodata biserica lui Dumnezeu trebui sa-L caute pe El. 
Aceasta cautare nu este teoretica ci practica. Poate ca in viata noastra lucrurile nu merg pentru ca 
nu-L cautam cum trebuie pe Dumnezeu. Ce insemna sa cauti in mod practic pe Dumnezeu? 
Inseamna sa studiezi Biblia in fiecare zi, chiar si cand nu ai chef de acest lucru. Inseamna sa te rogi 
in tot momentul si sa aduci o persoana la Hristos, sa scoti un om din lumea aceasta si sa-l aduci la 
Evanghelia pacii. Cand faci aceste trei lucruri mergi cu Hristos. Adu-ti aminte ca ucenicii au mers 
cu Isus si in cele din urma au reflectat caracterul Sau. Nu exista alt mod prin care sa poti reflecta 
caracterul lui Dumnezeu. Daca te duci doar o zi pe saptamana la biserica si canti emotionat si 
asculti o predica, nu vei in stare sa te asemeni cu Hristos. Nu inseamna sa apartii unui club religios 
ci trebuie sa traiesti Evanghelia in viata ta de zi cu zi. Poate ca acest lucru este cel mai dificil de 
facut dar Hristos este gata in fiecare moment sa te ajute, sa te ia de mana si sa mearga impreuna cu 
tine pe drumul acestei vieti.
            Domnul sa te binecuvinteze!
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